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The Abstract 

Twenty nine Nubian does were considered for estrus synchronization, and

devided into 3 groups: G1 (n=9) treated with 50 IU of Oxytocin, G2 (n=10)

treated with 100 IU oxytocin and G3 (n=10) as control group. Synchronies

obtained were, G1 (50i.u-OT) 75%, G2 (100i.u-OT) %50% and G3 (Control)

40%. There were no significant difference, (P >0.05), in estrus synchronies

between the three groups under 50 and 100 IU oxytocin doses treatments

against the non-treated control group. 

In determining the effect of genetic differences on estrus synchronization with

the PGF2α injections, two groups of Nubian (n=29) and Nilotic (n=19) does

were considered. The synchronies percentages obtained were, the Nubian

breed, 96.55% and the Nilotic breed, 78.95%. There were no significant

difference, (P >0.05), of the breed on estrus synchronization using (PGF2α)

injections.

In determining the effect of exogenous oxytocin on estrus synchronization in

Nilotic does of Sudan, 16 does were considered for this experiment. They

were devided into two equal groups, Ga, treated (50 IU.OT), and Gb,

(Control).The percentages of synchronies obtained were, 75% for Ga, and

50% for Gb.There were no significant difference, (P>0.05),in estrus

synchronies between the two groups under 50 IU oxytocin treatment against

the non-treated control group. 

For determining conception rates, four groups of Nubian does, Ga (n=7)

treated with 50 IU of oxytocin, with single insemination, Gb (n=7) treated

with 50 IU, with double inseminations, Gc1 (n=7) control group with single
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insemination, Gc2 (n=7), control group with double inseminations were

considered. They were artificially inseminated with Saanen fresh semen after

estrus synchronization with PGF2α. the percentages of pregnancies

considered were, Ga(50i.u.OT),1 AI,28.6 %, Gb (100 i.u.OT), 2 AIs, 14.3 %,

Gc1 (Control), 1 AI, 28.6 % and Gc2 (Control), 2 AIs, 57.1 %.

There were no significant difference, (P >0.05), in numbers of pregnancies

obtained under oxytocin treatements against the non-treated, or with the two

inseminations against single insemination.

In an other experiment, two groups of Nilotic does, Ga (n=7) treated with 50

IU oxytocin and Gb (n=8) was the control group were considered for

detecting the effect of exogenous oxytocin hormone on conception rate in

Nilotic does. They were inseminated once after estrus synchronization by

PGF2α. The percentages of pregnancies obtained were, 71.43% for Ga (50

IU.OT) and 75% for Gb, (Control group). There were no significant

difference, (P >0.05), in pregnancies happened under oxytocin treated group

against the non-treated one.

Statistical analysis method used was χ². 
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الشبق إستحداث على ألفا2ف -والبروستاقلاندين الأكسيتوسين هرمون حقن أثر

السودانيين والنيلى النوبى الماعز فى الحمل حدوث ومعدل التزامنى  

العربيةباللغةالخلاصة

القطيعقسموقد.المتزامنالشبقإحداثلتجربةالسودانىالنوبيالماعزسلالةمنأنثى29أعتمدت

هرمونمندوليةوحدة100و50بوالثانيةالأولىحقنتا.رأسا10و9,10):م(مجموعات3إلى

المتحصلةالشبقحالاتنسبة.للتحكمأعتمدتالثالثةالمجموعة.التوالىعلىالأوكسيتوسين

بالتحليل.التوالىعلىالتحكمومجموعةوالثانيةالأولىللمجموعات%40و%50,%75:كانت

علىالسلالةأثرولاختبار.بينها)0.05<ف(معنويةفروقاتتوجدلم)كاىمربع(الإحصائى

مجموعتينأعتمدت,ألفا2ف-البرستاقلاندينهرمونبحقنالمتزامنالشبقإحداثلعمليةالإستجابة

لحالاتالمئويةالنسبةجاءت).نيلىرأس19=2م(,)نوبىرأس29=1م:(السودانىالماعزإناثمن

معنويةإحصائيةفروقتوجدولم.التوالىعلىوالنيلىللنوبى%78.95و%96.55,المحدثالشبق

فىالشبقتزامنإحداثعمليةفىالأوكسيتوسينهرمونحقنأثرولاختبار.بينها)0.05<ف(

مندوليةوحدة50بحدودحقنتحيث)رأس8=أمجموعة(أختيرت,النيلىالماعز

المتحصلالشبقحالاتمنالمئويةالنسبكانت.تحكمكمجموعة)رأس8=ومجموعةب(,الهرمون

أنمنبلرغم,بينها)0.05<ف(معنويةإحصائيةفروقتوجدلم.التوالىعلى%50و75%

حقنتحتالحملحدوثمعدللتحديدو.المعالجةالمجموعةلصالح%)25(مقدرةنسبةفرقهناك

مجموعت4إلىالسودانىالنوبيالماعزسلالةمنأنثىرأس28عددقسم,الأوكسيتوسينهرمون

وحدة50بحقنتوالثانية,واحدةمرةولقحتالهرمونمندوليةوحدة50بحقنتالأولي.متساوية

مرتينالرابعةلقحتبينما,حقنبلاواحدةمرةلقحتالثالثة.مرتينلقحتحيثتلقيحةكلعنددولية

التحليليوضحلم.السعانينسلالةمنالطازجالمنوىبالسائلإصطناعياالتلقيحأجرى.حقنبلا
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حيثمنالمجموعاتتلكبين)0.05<ف(معنويةإحصائيةفروقأى)كاىمربع(الإحصائى

.التلقيحاتلعددمعنوىأثرهناكيكنلمكما,الأوكسيتوسينهرمونتأثير

قسمت,السودانىالنيلىالماعزفىالأوكسيتوسينهرمونحقنأثرتحتالحملحدوثمعدلولتحديد

مندوليةوحدة50ب)أ(المجموعةحقنت).رأس8=بم(و)رأس7=أم(إلىمجموعتان

عمليةإحداثبعدواحدةمرةلقحكلاهما.تحكممجموعة)بم(أعتبرتبينما,التلقيحعندالهرمون

.ألفا2ف-البرستاقلاندينهرمونبحقنالمتزامنالشبق

الحادثللحملالمئويةالنسب.السعانينسلالةمنالطازجالمنوىبالسائلإصطناعياالتلقيحأجرى

معنويةإحصائيةفروقهناكتكنلم.التحكملمجموعة%75و,المعالجةللمجموعة%71.43كانت

.الحملإحداثمعدلعلىالأوكسيتوسينهرمونتأثيرحيثمنالمجموعتينتلكبين)0.05<ف(
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